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Teljes kiszáradás fenyegeti a Jági-tavat, 
de van remény a megmentésére

A Jági-tó megmentése 
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BÁLOZTUNK 
FEBRUÁRBAN
A fekete és az arany szín dominált az idei év első 
batyus bálján, melyet február 4-én rendezett 
meg a Naturella Alapítvány az iskola aulájában. 
Ez a két szín uralta a dekorációt, és a mulatság-
ba érkezők közül is sokan öltöztek a nem köte-
lező dress code-nak megfelelően. Persze a jó 
hangulat nem ezen múlt! Bemelegítésként a 
Joker Dance táncosai nyolc rövid, de annál pör-
gősebb koreográfiával indították be a bulit, majd 
a Werischwarer Burschen lépett a színpadra, és 
nagyjából a második számnál megtelt a tánctér 
a mulatni vágyókkal. Pihenésképpen az este fo-
lyamán értékes tombolaajándékokat sorsoltak 
ki a vendégek között. A megvásárolt tombolaje-
gyekkel a Naturella Alapítvány a Pilisszentiváni 
Gyermekekért szervezetet támogatták.

A 4-ei bulit egy másik, ismét fergeteges hangu-
latú bál követte február 11-én az aulában. A szer-
vező ezúttal a szentiváni német nemzetiségi ön-
kormányzat volt, a hamisítatlan bulihangulatról 
– ahogy azt tőlük megszoktuk – a Donau Power 
gondoskodott. A bálra többen érkeztek a szom-
szédos településekről is, és sokan voltak olya-
nok, akik sváb népviseletet öltöttek magukra.

A telt házas estéken fiatalok és idősek együtt 
mulattak hajnalig. A hagyományos sváb dalla-
mok mellett jól ismert magyar és külföldi sláge-
rek is felcsendültek, melyeket a közönség együtt 
énekelt a zenekarok tagjaival.

PM

Videók – PilisTV Fotók

Patkányirtás a Slötyinél
A Slötyi környékén elszaporodtak a patkányok, ezért Pilisszentiván Község 
Önkormányzata szakembert kért fel a rágcsálók kiirtására. Az eljárásrendnek 
megfelelően a polgármesteri hivatal beszerezte a Szentendrei Járási Hivatal 
Népegészségügyi Osztályától a szükséges engedélyt, az irtással megbízott 
Dér Norbert egészségügyi gázmester ezt követően, február elején helyezte ki 
a rágcsálóirtó szert a tó környékén. 

A Szentiváni Újság kérdésére a gázmester elmondta: február utolsó napján el-
lenőrzést tartott, és megállapította, hogy a patkányok a Csali csárda, illetve a 
horgásztanya felőli partszakaszon fogyasztottak a csalétekből, a többi olda-
lon nem. A következő ellenőrzés április végén lesz.

A kihelyezett szer a Broditop Forablock rágcsálóirtó, amelynek érintése és fel-
szedése tilos. Ha valaki mégis érintkezésbe került vele, hívja a szakembert a 
70/618-7726-os telefonszámon. A méreg ellenszere a K1-vitamin injekció.  

Kárpótlás: 
megérkeztek 
a földfelajánlások 
Tavaly év végéig, az eredeti tör-
vényi határidőig nem kaptak fel-
ajánlást a Nemzeti Földügyi Köz-
ponttól (NFK) azok a szentiváni, 
solymári és nagykovácsi kárpót-
landók, akik a jóvátételt föld 
formájában kérték. 2023. január 
elsején hatályba lépett viszont 
a földbeni kompenzáció végre-
hajtásához szükséges törvény-
módosítás, aminek eredménye-
képp a vagyonkezelésbe adott 
védett természeti területeken 
kívüli ingatlanok is felhasználha-
tóvá váltak kompenzáció céljára. 
„A Nemzeti Földügyi Központ 
elvégezte a bevonható védett 
területek jogi szempontú vizs-
gálatát és földmérési munkáit 
annak érdekében, hogy mielőbb 
teljesíthesse a teljes földigény 
kielégítését” – tudtuk meg dr. 
Molnár Orsolyától, az NFK elnöki 
tanácsadójától. 

Az eljárás végeztével, március 
közepén meg is kezdődött a fel-
ajánlások átadása, az érintettek 
személyesen vehették át a fel-
ajánlott területek dokumentu-
mait, így lehetőséget kaptak az 
egyeztetésre és kérdések felte-
vésére is. A kompenzációra jo-
gosultak a felajánlás átvételétől 
számított hatvan napon belül, 
az NFK által készített forma-
nyomtatványon nyilatkozhatnak 
a felajánlott földterület elfoga-
dásáról vagy elutasításáról. Aki 
elutasító nyilatkozatot tesz, az 
a kárpótlási határozat szerinti 
pénzbeli kompenzációt fogja 
megkapni.

Ezzel a lépéssel egy, a rendszer-
váltás óta lezáratlan ügy végére 
kerül pont, az egykori károsul-
tak, illetve leszármazottaik meg-
kapják az államtól a kárpótlást 
az igazságtalanul elszenvedett 
sérelmekért.

Az 1%-ot fogadó pilisszentiváni szervezetek
Bárki dönthet úgy idén is, hogy az összevont adóalap után befizetett szemé-
lyi jövedelemadójának egy százalékát felajánlja egy regisztrált civil szervezet-
nek, további egy százalékát pedig egy technikai számmal rendelkező vallási 
közösségnek vagy a kiemelt költségvetési előirányzatnak, ami idén a Nemzeti 
Tehetség Program. Az egy százalék felajánlásáról 2023. május 22-éig lehet ren-
delkezni, és az szja-bevallástól függetlenül is meg lehet tenni. Nyi-
latkozni online vagy papíralapon lehet, az online kitöltő felület és 
bővebb információ itt érhető el: eszja.nav.gov.hu

Az 1%-os felajánlásokra jogosult pilisszentiváni civil szervezetek listája:
• Alapítvány a Néptánchagyományok Ápolásáért: 18674860-1-13
• Őrláng a Fiatalokért Közhasznú Egyesület: 18714258-1-13
• Naturella Alapítvány a Pilisszentiváni Gyermekekért: 18074686-1-13
• Pilisilen Nagycsaládosok Közhasznú Egyesülete: 18718386-1-13
• Pilisszentivánért Faluszépítő és Környezetvédő Egyesület: 19175687-1-13
• Pilisszentiváni Óvodás Gyermekekért Alapítvány: 18707575-1-13
• Varga Ménes Gyermeksport Egyesület: 18710278-1-13
• Vállai Német Nemzetiségi Óvoda Nonprofit Korlátolt Felelősségű 

Társaság: 21813807-1-13
• Pilisszentiváni Polgárőrség és Tűzoltó Egyesület: 19183969-2-13
• Pilisszentiváni Helytörténeti Egyesület: 18720590-1-13
• Pilisszentiváni Nyugdíjas Egyesület: 18676178-1-13
• Farm-alapú Nevelésért Egyesület: 18753789-1-13
• Pilisszentiváni Sportegyesület: 18670385-1-13
• Gondviselés Rehabilitációs és Életmód-javító Közhasznú Egyesület: 

18130133-1-13

Köszönetnyilvánítás
Köszönetünket fejezzük ki mindazoknak, akik Feigel Józsefet utolsó útjára 
kísérték, sírjára virágot helyeztek.

A gyászoló család
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KÖLTSÉGVETÉS, BERUHÁZÁSOK, 
EGYÜTTMŰKÖDÉS

Az év első felében az önkormányzatok egyik legfontosabb feladata a költségvetés 
megalkotása, melyről március elején tárgyaltak a képviselők. Többek között erről 

beszélt lapunknak Poppréné Révay Gyöngyi polgármester, de szóba került egy 
együttműködés is a falu nagy cégei és az önkormányzat között.

Március 6-án fogadta el a képviselő-testület 
Pilisszentiván 2023-as költségvetését. Me-
lyek voltak a fő szempontok a tervezéskor?

Mindig arra törekszünk minden költség-
vetés előkészítésénél és a kivitelezés so-
rán, hogy a lehető leggazdaságosabban 
bánjunk az adóbevételeinkkel. Pilisszent-
ivánhoz szép magas összegű iparűzési 
adó érkezett be a helyi cégektől, vállalko-
zásoktól, így egy biztonságos tervezésnek 
néztünk elébe már akkor, amikor elkezd-
tük az első megbeszéléseket a bizottsági 
üléseken.

Nagyon fontos a tartalékképzés, vagyis 
hogy legyen egy tartalékösszeg, ami-
hez – ha bármi történik – tudunk nyúlni. 
Meghatároztuk előre azt is, még a terve-
zéskor, hogy milyen beruházásokra lenne 
szükség idén a faluban. A költségvetés 
számai végül a következőképpen alakul-
tak: a kiadási főösszegünk 2 590 017 987 
forint, ami egy nagyon magas összeg. A 
bevételi főösszegünk ugyanennyi, tehát 
kiegyensúlyozottak a számok. Emellett az 
előző években volt pénzmaradványunk, 
melyből 339 749 671 forintot általános 
működési, illetve 355 253 815 forintot fel-
halmozási céllal kívánunk felhasználni. 
Büszkén mondhatom, hogy ezzel bizton-
ságos gazdálkodást tudunk folytatni, és 
az összes intézménynek a működtetését 
tudjuk biztosítani, a felhalmozási célú tar-
talék pedig szintén egy jelentős összeg. Az 
általános tartalékunk 337 950 063 forint. 
Ez az az összeg, amiből az összes létező 
beruházásra költeni lehet. 

Aminek külön örülök, hogy sikerült be-
épített béremelést betervezni az önkor-
mányzat intézményeiben. Voltak erről 
vitáink, illetve más-más elképzelések ar-
ról, hogyan lehet ezt az elszállt infláció 
mellett megvalósítani. Végül megszüle-
tett egy közös döntés, melynek köszön-

hetően beterveztük a költségvetésbe az 
önkormányzati intézmények dolgozóinak 
a béremelését. Reméljük, mindenki közös 
megelégedésére.

Összességében úgy gondolom, hogy biz-
tos lábakon álló, minden területre kiter-
jedő költségvetést sikerült összeállítani. 
Külön köszönöm a gazdasági osztályveze-
tőnknek, aki összeállította magát az anya-
got, és természetesen a képviselő-testü-
letnek is, akik megszavazták a rendeletet.

Milyen beruházásokat tervez idén az ön-
kormányzat?

Meghatároztuk, hogy melyek azok a leg-
fontosabb beruházások, amelyek nem 
pályázati pénzből, hanem saját forrásból 
valósulhatnak meg. Ilyen feladat például 
az iskola tetőszerkezete, hiszen ott a tető 
fedését mindenképpen meg kell olda-
nunk. A másik a Rét utca 40., a községgaz-
dálkodás épületének, tetőszerkezetének 
a javítása, felújítása. Ezekre a felújítási 
munkálatokra már ajánlatot is kértünk. 
Az óvoda teteje is nagyon gyakran beá-

zik, itt is szükséges javítás. Mindhárom 
felújítást szeretnénk végrehajtani, a kér-
dés nyilván az, hogy ez megoldható-e sa-
ját forrásból, illetve közbeszerzést kell-e 
indítani. Aztán ott van a TOP Plusz pályá-
zatunk, ami egy 300 millió forintos uniós 
beruházás. Nemrég zárult le a közbeszer-
zési eljárása, utána egy bíráló bizottság 
fogja bontani a beérkezett pályázatokat. 

Ami még nagyon fontos, és ebben teljes 
egyetértés van a testület minden tagja 
között, hogy saját erőből újítsunk fel uta-
kat, járdákat, útszakaszokat. Egyik ilyen 
terv például, hogy a temető felé eső fel-
ső járdaszakasz teljes hosszát aszfaltozni 
fogjuk, és a vízelvezetést is megoldjuk. 
Szeretnénk rendbe hozni az István-akná-
nál lévő területet, hiszen itt esős időszak-
ban gyalogosan szinte járhatatlan az út. 
Ennek a kivitelezését is megrendeltük, és 
áprilisban elkezdjük. Emellett az Óvoda 
utca legmeredekebb felső szakaszának a 
járdajavítása is benne van az elfogadott 
költségvetésben, a műszaki beruházások 
között. Ahogy jön a jó idő, március 15. 

után ezt is megvalósítjuk. Ezeken kívül 
nagyon sok olyan téma van még, ame-
lyeket majd egyenként fogunk tárgyalni 
a március 16-i bizottsági ülésen, amikor 
már látjuk, hogy milyen árajánlatok ér-
keztek be, hogy melyek azok a kisebb 
munkák – például a kátyúzások –, amit 
még a faluban sürgősen meg kell olda-
ni. Ezek mellett folyamatosan figyeljük a 
lehetőségeket, és mindenre pályázunk, 
amire tudunk. 

A megnövekedett energiaárak mennyi-
ben hatottak a költségvetés tervezésére?

Tavaly augusztustól a polgármesterek-
nek nagyon sok beszámolót kellett kül-
deni a Budapest Környéki Agglomerációs 
Tanácshoz. Ezek alapján felmérték a falu 
helyzetét, az utak állapotától kezdve a 
különböző szolgáltatások milyenségén, a 
lakosság létszámán át egészen a beruhá-
zásokig, fejlesztésekig. Ezt követően szü-
letett meg a döntés, hogy novemberben 
38 millió forint állami támogatást kapunk 
a rezsiköltségek kompenzálására. Ez egy 
jelentős összeg számunkra, és azért is 
fontos, mert az idei évben nagyon nagy 
összeget kellett befizetnie Szentivánnak 
a szolidaritási alapba, amely a kis bevé-
telű települések segítésére szolgál. (Ezt 
az egy főre jutó adóerőképesség alapján 
számolják ki, tavaly 141 341 929 forint volt, 
idén ez nekünk 238 268 168 millió forintot 
jelentett.) A takarékosságra egyébként 
az épületek szigetelése az egyik legjobb 
megoldás, a műszaki osztály már dolgo-
zik azon, hogy milyen egyéb alternatív 

fűtési megoldást tudunk alkalmazni az 
intézmények esetében.

A közelmúltban elkezdődött egy párbe-
széd, egy együttműködés az önkormány-
zat és a Szentivánnak adózó nagy cégek 
között. Miről is van szó pontosan? 

Nagyon jó kapcsolatot ápolunk a 
Pilisszent ivánon letelepedett ipari cégek-
kel, ez fontos is, hiszen ők a legnagyobb 
adófizetőink. Már évek óta gondolkodtam 
rajta, hogyan lehetne összehívni ezeknek 
a cégeknek a vezetőit, és egy kicsit job-
ban bekapcsolni őket Pilisszentiván éle-
tébe, a lakosságot pedig megismertetni 
a tevékenységükkel. Először a Gentherm 
igazgatójával, Győri Tündével beszéltem, 
aki nagy fantáziát látott benne, és vállalta, 
hogy kezdeményezi az első találkozót. Ez 
meg is történt január végén, ahová meg-
hívtunk körülbelül tíz céget. A Gentherm 
volt a házigazda, eljött a Schréder Zrt. 
igazgatója, a Salvus Kft., a Skublics és Tár-
sa Kft., az Álomszer Kft. és a Varázskő kép-
viselője. Meghívtuk még Ludwig Klárát, 
a JóKenyér tulajdonosát, a PilisReisen és 
a Pilis Plusz Kft. ügyvezetőit is. Sajnos ők 
ezen alkalommal nem tudtak részt venni 
a találkozón, de örömmel vették a meg-
hívást, és közösen folytathatjuk velük a 
második negyedévben az együttműkö-
dést. Egy nagyszerű beszélgetés lett a ta-
lálkozóból, még gyárlátogatáson is részt 
vettünk a Genthermben. Kiderült, hogy 
tulajdonképpen senki nem tudta a cégek 
közül, hogy valójában ki mivel foglalko-
zik pontosan, így ebből a szempontból is 

hasznos volt. Nagyon örült minden cégve-
zető, hogy közelebb kerültek egymáshoz 
és az önkormányzathoz is. Beszámoltam 
nekik arról, hogy mire használjuk fel az 
ő befizetett adóikat, például hány járdát 
vagy utat építettünk belőle, miket fejlesz-
tettünk. Kölcsönös elégedettséggel áll-
tunk fel az asztaltól, és abban maradtunk, 
hogy mindenképpen folytatni fogjuk ezt a 
kezdeményezést, és negyedévente min-
dig más cégnél fogunk leülni, megosztjuk 
egymással a tapasztalatokat és megkeres-
sük az együttműködési módokat. 

Van ennek valami kézzelfogható hozadéka 
is az önkormányzat számára a jó kapcsola-
ton túl?

A Schréder Zrt.-vel például született egy 
megállapodásunk, amelyben felajánlot-
ták, hogy telepítik a legmodernebb nape-
lemes kandelábereket, LED-es lámpákat a 
Genthermtől a Csali Csárdáig lévő szakasz-
ra. Ez egy teljesen új technológia. Annyi 
kérésünk volt, hogy olyan fényszennyezés 
ne legyen, ami a tó élővilágát zavarja. Így 
hat darab mozgásérzékelős kandelábert 
helyeztek ki, a teljes beruházást ők végez-
ték. Egy éven keresztül folyamatosan mé-
rik majd a lámpák működését, rögzítik az 
adatokat, és ha szükséges, elvégzik a be-
állításokat. A falunak ez egyértelműen jó, 
hiszen meg van világítva ez az útszakasz, 
nekik pedig egy jó referencia. Ezúton is há-
lásan köszönjük, és nagyon örülünk, hogy 
ezt Szentivánon valósították meg.

Palkovics Mária

Molnár Sándor (Varázskő Kft.), P. Révay Gyöngyi polgármester, Skublics Gábor (Skublics és Tsa.), Győri Tünde (Gentherm), 
Szabó Péter (Salvus Kft.), Szántai Imre és Rojowski Gábor (Álomszer Kft.)
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ÖNKORMÁNYZATI DÖNTÉSEK
Február 6-án tartotta februári rendes 
ülését községünk képviselő-testülete. 
Első napirendként a lejárt határidejű ha-
tározatokról szóló beszámolót tárgyal-
ták. A képviselők közül többen ismét 
kifogásolták, hogy megint nem tartal-
maz a beszámoló olyan, a korábbi ülé-
sen született határozatokat, amelyek 
nem záródtak még le, vagy nem lettek 
végrehajtva. Ilyen például a temetői 
kerítés, az üzemorvosi rendelés vagy a 
tó körüli rágcsálóirtás ügye. Poppréné 
Révay Gyöngyi polgármester az üzem-
orvosi rendeléssel kapcsolatban el-
mondta, hogy a doktornő a rendelést 
a Generációk Házában fogja végezni, 
Eversné Gönczi Ildikó pedig a temető-
kerítés ügyére reagálva hozzátette, 
hogy a földmunkák megkezdődtek, és 
a vállalkozó az időjárás függvényében 
fogja folytatni a kerítés építését. Dr. 
Peller György jegyző kérte a képviselő-
ket, hogy a határozatokkal kapcsolatos 
kifogásaikat a jövőben írásban tegyék 
meg felé, és ő írásban fog reagálni. (3 
igen, 4 nem)

A második napirend az óvodával volt 
kapcsolatos. Egyrészt elfogadták a kép-
viselők az óvoda nyári zárva tartásának 
időpontját, másrészt döntöttek arról, 
hogy engedélyezik az óvodában a je-
lenlegi dajka további foglalkoztatását 
a nyugdíjba készülő óvodapedagógus 
helyén június 30-áig. Az ülésen jelen volt 
az óvoda vezetője, Keszléri Gyöngyvér 
is, aki elmondta, hogy az utóbbi időben 
több kérelem érkezett az SNI-s, autista 
gyerekek ellátásával kapcsolatban. Azt 
kérte a testülettől, hogy támogassák, 
hogy a jövőben ezen gyerekek fejlesz-
tését két új gyógypedagógus lássa el. 
A két pedagógus a Pilisvörösvári Szak-
szolgálattól érkezne. Ebben a témában 
ezen az ülésen nem született döntés, a 
képviselők további lehetőségeket vetet-
tek fel, valamint kérdések merültek fel 
a pedagógusok bruttó díjával és szer-
ződésük idejével kapcsolatban is. Révay 
Gyöngyi polgármester kérte, hogy a 
kapcsolódó szerződéseket kidolgozva 
nyújtsa be az óvoda, és vizsgáljanak meg 
egyéb lehetőségeket. (7 igen)

Ez után a TOP Plusz pályázattal kapcso-
latos téma következett. Az önkormány-
zat még 2022-ben nyert 299 999 999 
forint összegű pályázati támoga-
tást a TOP Plusz TOP-PLUSZ-1.2.1-21-
PT1-2022-00062 számú pályázaton a 
1480-1481 hrsz.-ú területek kármente-
sítésére. Dr. Peller György jegyző el-
mondta, hogy a pályázat lebonyolítása 
megkezdődött, megérkezett a környe-
zetvédelmi engedély is a kármentesítés 
végrehajtására, amelynek záródoku-
mentációját 2023. november 30–ig kell 
benyújtani. Ez alapján indítható meg 
a közbeszerzési eljárás. Az ülésen je-
len volt Bálint Gyöngyi közbeszerzési 
szakértő, aki ismertette, hogyan zajlik 
a közbeszerzési eljárás, és milyen szem-
pontok alapján születik döntés. A köz-
beszerzési kiírást a testület elfogadta. 
(7 igen) A jegyző tájékoztatást adott to-
vábbá a Szentiváni Újság pályázati fel-
hívásáról, melyet szintén elfogadtak. (6 
igen, 1 tartózkodás)

A Generációk Háza egyik bérlője azzal 
kereste meg az önkormányzatot, hogy 
az épület egyik termét fejlesztő foglal-
kozások megtartására hosszú távon, 
állandó és kizárólagos jelleggel bérbe 
venné. A fejlesztő foglalkozások meg-
tartására a földszinti kistermet szeret-
né igénybe venni. A képviselők kérték, 
hogy a határozatban legyen pontosít-
va, hogy mely helyiségekre vonatkozik 
a szerződés, és a takarítással kapcso-
latban is felmerültek kérdések. Balasi 
Anikó kulturális referens tájékoztatta 
a jelenlévőket, hogy a szerződés sze-
rint a foglalkozás után a földszinti mel-
lékhelyiségeket a bérlő kitakarítja, az 
egyéb takarításokat az önkormányzat 
alkalmazottja végzi. A döntés értelmé-
ben az önkormányzat a 
kérelmező részére a Ge-
nerációk Háza földszinti 
kistermét fejlesztő fog-
lalkozások megtartására 
hosszú távon, 200 000 
forint/hó bérleti díj elle-
nében bérbe adja. (7 igen)

Következő napirendként 
arról döntöttek a képvi-

selők, hogy a 75/3 hrsz.-ú, 107 m2 terü-
letű ingatlant út céljára ajándékként 
elfogadja az önkormányzat, és felhatal-
mazták a polgármestert az ajándékozá-
si szerződés aláírására. (7 igen)

Az önkormányzat magánszemélytől 
bérli a Gentherm egyik parkolójaként 
funkcionáló területet, melynek bérleti 
díja eddig 35 000 forint/hó összeg volt, 
ennek megemelését kérte a tulajdonos 
45 000 forintra az utóbbi idők inflációs 
rátája miatt. A kérelmet elfogadták. (7 
igen) A napirendek között téma volt 
továbbá az önkormányzati rendeletek 
deregulációja. Dr. Peller György jegyző 
tájékoztatást adott a LOCLEX rendszer-
ről, és elmondta, mi indokolja a régi zár-
számadási és költségvetési rendeletek 
hatályon kívül helyezését. (7 igen) Utol-
só előtti napirendként a testület és a 
bizottságok első féléves munkarendjét 
tárgyalták. (7 igen)

Az utolsó napirend a Napforduló Ün-
neppel kapcsolatos tájékoztatás volt. 
Balasi Anikó ismertette a terveket, 
melyeket előzetes egyeztetések, ké-
rések alapján állított össze. A rendez-
vény idén is inkább családias jelleget 
ölt majd, de a hagyományos elemei 
megmaradnak (tűzgyújtások, esti prog-
ramok, koncertek, foglalkozások). A 
pénteki napon a tónál lesznek a progra-
mok, szombaton pedig a Kuczmag-ré-
ten, helyi és meghívott előadókkal. Fel-
merült az ötlet, hogy a Kuczmag-réten 
a fák fényfestésével lehetne színesíteni 
az eseményt, és az is téma volt, hogy 
lesz-e rendezvénysátor vagy sem. Ezek-
kel kapcsolatban további egyeztetések 
szükségesek.

PM

Március hatodikán ismét ülésezett köz-
ségünk képviselő-testülete. A lejárt ha-
táridejű határozatok végrehajtásáról 
szóló beszámoló elfogadása (6 igen) 
után tértek rá a legfontosabb kérdésre, 
a költségvetés tárgyalására. Előzetesen 
már tárgyaltak róla a bizottságok, ezt 
most a testület egyetértésben, hat igen 
szavazattal fogadta el. P. Révay Gyöngyi 
polgármester elmondta, hogy egy igen 
szép összegű költségkeretről dönthet-
tek, amely a település méretéhez képes 
jelentős, és nagy a felelősség, hogy jól 
osszák el. Vannak persze olyan beruhá-
zások, amelyeket mindenképpen el kell 
végezni, ilyen például az iskola és az óvo-
da tetejének, valamint a Rét utcai ingat-
lannak a felújítása.

Ezután az Óvoda utcai és a Jóremény-
ség utcai járda burkolatjavításáról és az 
István-akna vízelvezetéséről kapott, 25 
millió forintról szóló ajánlatot fogadták 
el (6 igen), amelyet a Strabag Kft. adott. 
Marlokné Somogyi Ildikó rákérdezett 
a temetőnél lévő járdaszakasz konkrét 
megvalósítására. Azt a választ kapta, 
hogy a járdát a szegélyhez zárják hoz-
zá, a kanyarban pedig, ahol az autók rá 
szoktak hajtani, az utat zárják a járdá-
hoz.

Dr. Peller György jegyző tájékoztat-
ta képviselőket  a TOP-PLUSZ-1.2.1-21-
PTI-2022-00062 pályázat közbeszerzési 
folyamatáról. Tizenhét érdeklődő jelent-
kezett, ám a sok kérdés miatt, amelyet 
feltettek, az eredeti március 1-jei határ-
időt március 8-ra halasztották. A pályá-
zatok beérkezése után kiértékelik őket, 
és a testület, ha szükséges, rendkívüli 
ülésen dönti el, hogy melyiket fogadják 
el. (6 igen)

A Szentiváni Újság szerkesztésére egy 
pályázó jelentkezett, akik eddig is készí-
tették a lapot. A pályázatukat a fejlesz-
tési bizottság március 16-ai ülésén tár-
gyalják meg. (6 igen).

A fúvószenekar vezetője tiszteletdíjá-
nak emelését hat igen szavazattal fo-
gadták el.

Az István-akna épületének elbontá-
sára egyetlen cég, a Pilis Autó Kft. je-
lentkezett, de ők is csak akkor vállalják 
el, ha a területen lévő munkálatokat  
(betontuskó és épület bontását) egy 
napon végezhetik. Az 1 079 000 forin-
tos árajánlat a betontuskó talajszint 
alatti 50 centiméterig való bontását, 
valamint a területen lévő épület bontá-
sát tartalmazza. Az aknaláb azonban, 
amely még a bányák korából maradt 
fenn, ennél mélyebben van, és egy na-
gyon masszív vasalt szerkezet. Mege-
gyeztek, hogy ha a területet értékesí-
tik, akkor ezt mindenképpen jelezni kell 
majd a vevőnek. (5 igen)

Két engedély nélküli közterület-hasz-
nálati ügyben küldött ki felszólítást a 
polgármesteri hivatal: a Zsíroshegyi 
dűlőben a 2270–2277 hrsz.-ok közötti 
közterületen építési törmeléket, be-
tondarabokat, földet, valamint zöld-
hulladékot és egyéb építési anyagokat 
tárolnak közterületen, emellett egy 
játszóteret is kialakítottak, az Erzsébet 
sor 4. számmal szemben pedig a közte-
rületen parkolót építenek.  Ezzel kap-
csolatosan a polgármesteri hivatal a két 
érintett részére felszólítást küldött ki a 
közterület-használat megszüntetésére. 
Dr. Peller György tájékoztatása szerint 
a játszóteret létesítő lakos jelezte, hogy 
visszavonul, a másik érintett viszont 

nem reagált. Egy másik 
parkoló is épül az Erzsébet 
sor 1. számmal szemben, 
a Szabadság sor végén 
pedig a kőfaragó autók-
kal a közterületen parkol, 
illetve nagy mennyiségű 
műkövet tárol. A testület 
felkérte a polgármesteri 
hivatalt, hogy az engedély 

nélküli közterület-használatok ügyében 
intézkedjen. (6 igen)

Nem támogatta sem a fejlesztési bizott-
ság, sem a képviselő-testület, hogy a régi 
szeméttelep területén kutyaiskola léte-
süljön. (6 igen) A napirendi pont tárgya-
lásakor viszont felmerült, hogy igencsak 
megszaporodtak a felelőtlen kutyasé-
táltatók, régebben a Slötyi, most a Villa 
Negra környékén visszatérő probléma 
a fel nem szedett ürülék és az eldobált 
ürülékes zacskó. A Covid alatt sok kutyás 
fedezte fel Pilis szentivánt, valóságos „eb-
turizmus” alakult ki. Nemcsak a fel nem 
szedett ürülék a probléma, amely ha pél-
dául szántóföldre kerül, akkor szennyez-
heti a takarmányt, és az azt tápláló állatot 
meddővé teheti, de az ebek viselkedése, 
behívhatatlansága is. Megegyeztek, hogy 
jelzik a DINPI-nek, hogy a Jági-tanösvény-
nél spontán kialakult parkolót zárják le, 
emellett nagyobb figyelmet fognak fordí-
tani az országos rendelet betartatására, 
amely szerint csak szájkosárral és póráz-
zal lehet kutyát sétáltatni.

Egységes volt a testület álláspontja egy 
lakos által használt ingatlan ügyében 
is. (6 igen) A 425 hrsz.-ú üzlethelyiség 
ugyan szabályosan épült, de nagyobb 
lett, mint amekkorára megkapta az en-
gedélyt. Úgy döntöttek, hogy felajánlják 
megvételre azt a 28 négyzetméteres 
részt, ahová a szaletli épült, a fennmara-
dó területet pedig a lakos visszaadja az 
önkormányzatnak. 

Pilisszentiván fennállásának 300 éves ju-
bileumára egy emlékmű építését tervezi 
az önkormányzat a Tájház melletti zöld-
területen. Ennek viszont csak egy része 
van önkormányzati tulajdonban. Az 
emlékmű építéséhez viszont az egész 
területre szükség lenne, így végül arra 
jutottak, hogy megvásárolják a teljes te-
rületet. (6 igen)

Utolsó napirendi pontként a rendezvé-
nyek fényfestésére beérkezett ajánla-
tokról tárgyalt a testület. Megegyeztek, 
hogy egyik időpontban és egyik helyszí-
nen sem kérnek fényfestést. (6 igen)
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Idén 200 éve született Petőfi Sándor, az 1848–49-es forradalom 
és szabadságharc meghatározó alakja. A március 14-én 

megrendezett községi ünnepségen a ’48-as események hősei 
mellett az ő szerepe és költészete előtt is tisztelegtünk.

A szakadó eső ellenére nagyon sokan gyűltek össze Pilisszentiván főterén, 
hogy közösen emlékezzenek az 1848–49-es eseményekre. A rendezvény – a 
hagyományokhoz híven – ünnepi testületi üléssel kezdődött, majd az önkor-
mányzat, a helyi egyesületek, a civil szervezetek képviselői és Menczer Tamás 
országgyűlési képviselő helyezték el koszorúikat az emlékműnél. A koszorúkat 
a 644. sz. Szent Borbála Cserkészcsapat tagjai vitték, a zenei aláfestésről a Pi-
lisszentiváni Fúvószenekar gondoskodott, az ünnepséget pedig a Lovas Csoda 
Kulturális Egyesület huszárai tették még színesebbé.

A megemlékezés az iskola aulájában folytatódott. A Himnusz közös eléneklése 
után Balasi Anikó kulturális referens köszöntötte a megjelenteket. Beszédé-
ben emlékeztetett arra, hogy idén a hősök mellett Petőfi Sándor születésé-
nek 200. évfordulójára is emlékezünk. „A mai napon érezhetjük, hogy Petőfi 
Sándor még mindig közöttünk él, és hogy személye által milyen rendkívüli 
hagyaték maradt ránk és az utánunk jövőkre.” Poppréné Révay Gyöngyi pol-
gármester ünnepi beszédében szintén emlékezett a forradalom költőjére. „175 
éve történt a csoda, amely napjainkig mély hatással van ránk. Olyan történelmi 
pillanat volt, amit sohasem feledhetünk, mely napjainkig hatással van az éle-
tünkre. Ehhez a csodához olyan emberek kellettek, akik különleges égi áldással 
felismerték, hogy a világ változik, hogy mi, magyarok értékesek vagyunk, hogy 
jogunk van a más nemzetek által már megélt szabadság kivívásához. (…) És 
ki más jutna ilyenkor az eszünkbe, mint Petőfi Sándor költőnk? A mi Petőfink! 
Aki költészetével új hangot adott a fülünknek, új dallamot pendített meg, (…) 
olyat lát, úgy ír, ahogy mi nem tudunk. Mi a szemünkkel látunk, a szívünkkel ér-
zünk, talán fényképeket is készítünk, de az örökkévalóságnak nem tudjuk tisz-
tán, tűpontosan megörökíteni, amit megtapasztalunk, ami velünk történik.” 
A polgármester megidézte Petőfit szerelmes, hazafias, természetet ábrázoló 
verseivel, kiemelve, hogy szavai a mai napig érvényesek, sokszor aktuálisak, 
különösen a szabadság iránti vágyat megörökítő sorai. „Petőfi előttünk járt, 
az ő szemével láttatta a világot, a kultúránkat, Magyarországot. Az ő példája 
az, amit követnünk kell, ez a mi örökségünk. Friss szemmel, friss gondolatokkal 
tekintünk a világra, és minket is az a hazaszeretet fűt, ami Petőfi Sándort.”

A polgármester után Menczer Tamás országgyűlési képviselő, államtitkár 
gondolatait hallhattuk, aki beszédében a világban, a körülöttünk zajló esemé-
nyekre is reflektált. „A szabadságharcra emlékezve, a hősök előtt tisztelegve 
érdemes feltenni azt a kérdést, hogy mikor vagyok szabad. Mikor vagyunk 
szabadok? (…) Ha a szabadságharc hőseire tekintünk, olyan embereket látunk, 
akiknek a szívében a haza volt az első helyen, akik azt mondták, hogy az nem 
lehet, hogy az országuk, a hazájuk nem szabad. Olyan embereket, akik példát 
mutattak és mutatnak ma is hazaszeretetből, akik tudták, hogy hogyan kell 
dönteni, és hogyan kell ezt követően cselekedni.”

Az ünnepi beszédeket a Múzsák Társulat (Endrődi Ágnes, Berényi Dávid, Kátai 
István) zenés műsora követte, akik versekkel és zenével idézték meg az 1848-
as forradalmi eseményeket. A megemlékezés végén az önkormány-
zat szerény vendéglátásra és beszélgetésre invitálta a jelenlévőket.

Az ünnepség teljes felvétele megtekinthető a PilisTV műsorán.

Palkovics Mária

FORRADALOM, SZABADSÁGHARC 
ÉS PETŐFI

STABIL LÁBAKON A KÖLTSÉGVETÉS
Hosszú évek óta stabil Pilisszentiván önkormányzatának anyagi helyzete, 
és ez az idén sem változott. A 2023-as költségvetéséről Markos Ferencet, 

a pénzügyi bizottság elnökét kérdeztük.

Hogyan állt össze az idei költségvetés?

Az idei költségvetést a működési költségek, valamint az 
árak drasztikus emelkedésének figyelembevételével alakí-
tottuk ki. Felmerült a dolgozók bérének rendezése, valamint 
a szociális keret észszerű bővítése. A pénzügyi bizottság 
többszöri egyeztetést követően megállapodott a bérek ren-
dezésének nagyságáról, valamint a bérfeszültségek feloldá-
sáról. Ezek után a pénzügyi vezetőnk segítségével számba 
vettük a többi kötelező kiadásunkat, és a fennmaradt ösz-
szegből kialakítottunk egy tartható beruházási keretet. A 
képviselő-testület továbbra is kitart amellett, hogy az évek 
óta meglévő, nagyjából 2-3 hónapra elegendő működési tar-
talékkeret (ahogy egyikünk találóan megfogalmazta, a csa-
ládi ezüst) mindig a rendelkezésünkre álljon. Úgy gondolom, 
hogy a konstruktív munkának köszönhetően 2023-ban egy 
tartható és átgondolt költségvetést sikerült összeraknunk.

Milyen beruházásokat terveznek idén?

Erre az évre négy nagy beruházást tervezünk elindítani, ez 
azonban nem azt jelenti, hogy mind a négy még ebben az 
évben megvalósul, elképzelhető, hogy a munkafolyamatok 
a jövő évre is átnyúlnak. Az első az iskola tetőszerkezetének 
héjazatcseréje. Az óvodánál a tető héjazatcseréje mellett a 
falak szigetelése is tervben van. A harmadik projekt a Rét 
utca 40. alatti ingatlan fejlesztése, a negyedik pedig az ipa-
ri terület rekultivációja. Ez a beruházás teljes mértékben 
pályázati pénzből valósul meg. A Slötyi-tó körül tanösvény 
épül a DINPI munkatársainak segítségével, ami reményeink 
szerint segít a gyerekeknek a tanulásban és egy környezet-

tudatos szemlélet kialakulásában. Idén is lesz jár-
dafelújítás, valamint útépítés. Úgy gondolom, hogy 
pénzügyileg ezek a beruházások stabil lábakon áll-
nak és tarthatóak. Bővebb információt Őri Lajos 
képviselőtársam tud adni, hiszen ő a fejlesztési bi-
zottság elnöke, így nagyobb rálátása van az ügyek 
menetére.

Mekkora támogatást kapnak a civil szervezetek?

A civil egyesületek mindig nagy szerepet foglaltak 
el Pilisszentiván életében. Úgy éreztük, hogy a szűk 
pénzügyi keretekre szabott Covid-időszak után 
most nagyobb anyagi támogatással segítjük mun-
kájukat, amit a közösségért tesznek. Itt jegyezném 
meg, hogy a képviselő-testület külön összeget biz-
tosít a nyugdíjas-egyesület által megrendezendő, 
immár hagyományos főzőversenyre, valamint a 

szüreti felvonulásra. Az év közbeni kérelmeket is igyekszünk 
teljesíteni, de szeretnék mindenkit arra kérni, hogy a kiszá-
míthatóbb tervezés érdekében a kívánalmakat lehetőség 
szerint az év elején terjesszék a képviselő-testület elé.

Melyek voltak a legvitatottabb kérdések a költségvetés készí-
tése közben?

A legtöbb kérdés a béremelés körül merült fel, amit nem 
csodálok, hiszen ez egy érzékeny terület. Azon vitatkoz-
tunk, hogy százalékosan emeljünk-e vagy konkrét összeg-
gel. Mindenki elmondta a véleményét, és kialakítottunk egy 
konszenzust. Jónak tartom a százalékos emelést, ami mel-
lett végül letettük a voksunkat. Azt nem tudjuk, hogy ez az 
emelés mire lesz elég, hiszen nem látjuk előre, hogy mekko-
ra lesz év végéig az infláció. Tavaly ilyenkor nem számítot-
tunk ekkora mértékű pénzromlásra.

Az önkormányzat gazdálkodása mennyire érzi ezt meg?

A gondos, takarékos gazdálkodásunknak, valamint azok-
nak a vállalatoknak és egyéni vállalkozóknak köszönhetően, 
akik Pilisszentivánra fizetik adójukat, stabil az anyagi helyze-
tünk. Fontos, hogy jól beosszuk a pénzt, és csak olyan dolgok-
ra költsünk, amelyek tényleg a közösség érdekeit szolgálják. 
Sok igény érkezik felénk, és nekünk mérlegelni kell, melyiket 
valósítsuk meg. Amikor az ember közpénzről dönt, még gon-
dosabbnak kell lennie, mint ha a sajátjából gazdálkodna. Vége-
zetül szeretném megköszönni mindenkinek a munkáját, aki a 
2023-as költségvetés elkészítésében részt vett.

Herczku Nóra
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ták, máskor pedig közösen a táncosokkal. A következő idézet a néptánccsoport far-
sangtemetési táncánál előadott, némileg átdolgozott verzió.

„Liewi Saufpriede!
A traorigi kschicht is heit kscheng, te Tobias Foschin is kstoam! Te Fosching woa heie 
stoak laong, weöl a frua aongfaonkt hot. Te Totspiaon hot ksokt, teis füli Freisn unt 
Saofe fen in de Frua pis in di Nocht, unt es Tauntsn hot in Tout procht. Te Mong hot 
mitkmocht, unt Leiwwuascht, Proadwuascht unt Speik, unt te füli Wein, Pie unt Sch-
nops hot teis olles kmocht. Teis hot a kuadi Lust zen Tauntsn unt Springe, zen Polka 
unt Csárdás procht, tas ti Natua nimea hot mitkmocht. Jeits pit i um Hüf, ea sui im mit 
Schnops aospritzn, tas ea fe de ewige Rua mit Alkohol aofeste sui. In teare traorigi 
Stund pit i ti Khupönj, sei sujn jeits spünj: Trink me nao a Flaschl wei, teis suj jo neit teis 
leitsti sein! Fiat eink Kout, pis tsan neikstn Joa!”

„Kedves Ivócimborák!
Szomorú dolog történt ma, meghalt Farsang Tóbiás. A farsang idén nagyon hosszú 
volt, mert korán kezdődött. A halottkém azt mondta, hogy a sok zabálás és vedelés 
reggeltől estig, meg a sok táncolás hozta meg a halálát. A gyomor nem bírta ki a sok 
májas hurkát, kolbászt és szalonnát, a sok bor, sör és pálinka tette mindezt. Olyan 
jó kedvet csinált táncolásra és ugrálásra, polkára és csárdásra, a test már nem bírta. 
Most segítséget kérek tőletek, szenteljük meg pálinkával, hogy az örök nyugalomból 
alkohollal támadhasson föl. Ebben a szomorú órában kérem a zenekart, játssza el ne-
künk azt, hogy igyunk még egy üveg bort, de az ne legyen az utolsó. Isten véletek, a 
jövő esztendőig!”

Ziegler Ágota

Emlékezés a doni katasztrófára
A Magyar Tartalékosok Szövetsége (MATASZ) Pest Megyei 
Szervezete évről évre emléktúrával tiszteleg a Don-kanyar-
ban elhunyt katonák előtt. A MATASZ DON 80 Emléktúra 
hagyományőrző, a katonai emlékezet fenntartását szolgáló 
rendezvény. Idén január 29-én délelőtt tartották meg az ese-
ményt, amely Pilisvörösvárról indult, áthaladt Pilisszentivá-
non, majd Piliscsabán ért véget. A megemlékezéseken részt 
vevő civil lakosság a hivatalos koszorúzásokat követően 
egy-egy szál virággal és mécsesgyújtással róhatta le kegye-
letét a doni katasztrófában elhunyt katonák és munkaszol-
gálatosok emléke előtt tisztelegve.

A szentiváni megemlékezésen Poppréné Révay Gyöngyi 
mondott beszédet. Ebben hangsúlyozta, a kegyetlenül vé-
res doni ütközet volt a magyar történelem egyik legsúlyo-
sabb veresége. „Azt hisszük, ezek a szörnyűségek elmúltak, 
és már csak messziről tekintünk vissza rájuk – fogalmazott. 
– Az azonban önmagunk becsapása, hogy a tragédia a távol-
ban létezhet, hogy a béke természetes. Néhány kilométerre 
tőlünk épp ezekben a percekben családok ezrei szenvednek 
a háborútól, esnek el katonák és civilek.”

A beszéd után a polgármester elszavalta Somogyvári Gyula 
A boldog szunnyadókhoz című versét, majd a résztvevők el-
helyezték az emlékműnél a koszorúkat.

Szentiváni Újság

RÉGI IDŐK FARSANGJA

A régi időkben a vízkereszttől hamvazószerdáig terjedő 
időszak volt a vidámság, a bálok és a házasságkötések ide-
je. Az esküvők többségét farsang idején, a böjt előtti idő-
szakban tartották, mivel év közben dolgoztak a földeken, a 
betakarítás után pedig hamar elérkezett az advent, amikor 
nem volt illő mulatozni. Farsangra bor is volt még, disznót 
is többet hízlaltak, tele volt pince, padlás: minden adott 
volt hát a lakodalomhoz.

Ebben az időszakban rengeteg bált is szerveztek, volt a 
regrutáknak, a házasoknak, a sportolóknak és a tűzoltók-
nak is külön bálja. A legnagyobb mulatság természetesen 
farsang utolsó hétvégéjén volt.

Sok érdekes népszokás fűződik farsang utolsó napjaihoz. 
Az utolsó vasárnapon minden háznál fánkot sütöttek, az 
úgynevezett „Fosingkropfe”-t, és természetesen az ösz-
szes vendéglőben bál volt, sok helyen még hétfőn is. Ked-
den délelőtt egy érdekes játékot űztek a fiatal fiúk. Beás-
tak egy kakast a plébánia előtt a földbe, úgy, hogy csak a 
fejét hagyták kint. Tíz lépésről, bekötött szemmel kellett 
lenyakazni az állatot, majd a játék után a kocsmában meg-
főzték és megették a szárnyast. Ezt hívták „Es Kokaskheip-
fe”-nek. Délután az öreglegények havat rostáltak. A fiúk 
kezébe adták a hóval teli rostát, és akinek a rostájában nem 
marad hó, a néphit szerint egy éven belül megnősül. Ezt a 
szokást egy sváb szólás is őrzi: „Wann fede Reide te Sch-
nee olli foid, kriegst efs Joa e Weiwel poid.”

A farsangi szokások tetőpontja és egyben befejezése a 
farsangtemetés, vagyis a „Fosingpikrom” volt. Egy vállal-
kozó kedvű legényt mosóteknőbe fektettek, majd lepedő-
vel letakarva gyászmenetben vitték a kocsmába. A kísérők 
gyertya helyett kolbászt szorongattak, a szentelt vizet bor 
helyettesítette, és egy legény elbúcsúztatta a halott far-
sangot. A mulatság éjfélig tartott, utána hamvazószerdá-
tól húsvétig hat hét szigorú böjt következett. Annak idején 
ez időszak alatt a kocsmákban nem játszottak zenét.

Hosszú évekig nem volt farsangtemetés Szentivánon. Az-
tán a tánccsoportunk egy szépen koreografált táncos előa-
dásban felidézte ezt a régi szokást (a „pap” a nagyapjától 
„örökölte” a pozíciót). Volt, amikor a nyugdíjasok tartot-
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Szemét az erdőben
Napjaink továbbra is aktuális problémája a 
lakott terület közvetlen közelében, az er-
dőben illegálisan elhelyezett hulladék. Az 
egyre növekvő mennyiségben jelentkező, 
alapvetően lakossági forrásból kikerülő 
(évente több mint 10 000 négyzetméter-
nyi) szemét eltakarítását a Pilisi Parkerdő 
saját forrásból végzi. Az eltakarítás költsé-
ge évről évre növekvő tendenciát mutat, 
több mint 100 millió forintos nagyságrend-
ben. 
Terveink arra irányulnak, hogy a jelenle-
ginél tudatosabb közösségi magatartás 
szemétmentesebb erdőket eredményez-
zen. A „Tisztítsuk meg az országot” prog-
ram keretében az állami erdőgazdaságok 
hosszabb távon a megelőzésre helyezik a 
hangsúlyt, ezért a Pilisi Parkerdő területén 
sorompókat és kamerákat helyeztünk ki, 
hogy megakadályozzuk a hulladék újbóli 
lerakását az erdőkben. 
A kertes házaknál keletkező zöldhulladé-
kot sajnos még ma is sokan erdőterülete-
ken helyezik el, mert azt gondolják, hogy 
a természetben lebomló anyagoknak az 
erdőkben, mezőkre, utak szélére történő 
kidobása nem természetkárosítás. Ez té-
vedés!
A zöldhulladék illegális elhelyezése épp-
úgy szabálytalan és büntetendő, mint a 
kommunális vagy más hulladék lerakása, 
mert:
• A fenyőfélék – főleg elszáradt állapot-

ban – fokozottan tűzveszélyesek, illegá-
lis lerakásuk aszályos, forró időszakban 
könnyen belterületi vagy erdőtüzek 
okozója lehet. 

• A nagy mennyiségben, egyben lerakott 
zöldhulladék ugyancsak fokozott tűzve-
szélyt jelent, mert a végbemenő lebom-
lási folyamatok öngyulladáshoz vezet-
hetnek, veszélyeztetve így a környező 
erdőket.

• Jelentős természetvédelmi kockázatot 
is jelent ez a tevékenység, mivel elősegí-
ti az inváziós növényfajok, így például a 
bálványfa, továbbá a parlagfű és a japán 
keserűfű terjedését. A kertekből kike-
rülve, ezek az agresszív, idegenhonos 
fajok a főváros környékén még meglévő 
őshonos védett erdők rovására terjesz-
kednek, visszaszorításuk nagy erőfeszí-
téseket igényel. 

• Az erdők szélén lerakott zöldhulla-
dék-kupacok melegágyai a vaddisznók 
belterületi megtelepedésének, ami szá-
mos problémát okoz a lakosság és az 
önkormányzatok számára. 

Pilisi Parkerdő Zrt. 

Ízelítő 
a községi könyvtár 

 új könyveiből
2023. március

Rojik Tamás: 
A generális talizmánja – 
Abszolút töri
A Vitéz János Gimnázium udvarán 
álló öreg platánfa törzsében egy 
múltba vezető titkos átjáró van. 
Gitta és Áron egyszerre 1705-ben 
találják magukat, a Rákóczi- 
szabadságharc idején…

Danielle Steel: Royal
Nagy-Britannia, 1943. Tombol 
a háború, amikor a király és a 
királyné legfiatalabb lányukat, 
Charlotte-ot egy Yorkshire 
megyében élő megbízható nemesi 
családhoz küldi.

Jade Beer: 
Az utolsó ruha Párizsból
Párizs, 1952. Alice Ainsley-t a 
brit nagykövet feleségeként 
ékszerekkel, előkelő ruhákkal és 
meghívásokkal árasztják el. Akár 
boldog is lehetne…

Dr. Bagdy Emőke – Pap 
János: Ma még nem 
nevettem
Kiknek ajánljuk ezt a könyvet? 
A nevetni nem tudóknak, az élet 
súlyos terhei alatt görnyedezők-
nek pedig gyógyszerként írjuk fel 
– hiszen a megértett világ sokkal 
elviselhetőbb.

Ken Wilber: A Működő 
Szellem rövid története
A kultuszkönyvvé vált mű szerzője 
egyaránt otthonosan mozog a 
nyugati világ elméleti tudománya-
inak területén, a keleti bölcselet 
rendszereiben vagy a misztika 
titokzatos ösvényein…
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A JÁGI-TÓ MEGMENTÉSE
Teljes kiszáradás fenyegeti a Jági-tavat, de van remény 

a megmentésére. Pilisszentiván önkormányzata és 
a Duna–Ipoly Nemzeti Park Igazgatóság mindent megtett, 

hogy újraélesszék a falu közkedvelt kirándulóhelyét, 
a Jági-tavat. Most már a természeten és az időjáráson 

múlik, hogy sikerrel járnak-e.

Egy kis tó az erdő szélén hatalmas kincs. 
Az emberek csak pihenni, gyönyörködni 
jártak a partjára, de sok élőlénynek ez volt 
az élőhelye: mocsári teknősök, vízisiklók 
és sok kisebb-nagyobb gerinctelen állat élt 
a vízben. A közeli fákon cinegék, őszapók, 
csuszkák fészkeltek, a napsütötte homo-
kos partoldalakon a teknősök beásott 
tojásai melegedtek. A békáknak és a gő-
téknek a tó biztosította a szaporodáshoz 
szükséges helyet, ide rakták le petéiket, 
és itt nőttek fel porontyaik, az ebihalak. 
Az erdőből előmerészkedő nagyvadak itt 
oltották a szomjukat.

A Jági-tó neve a sváb Jáger, azaz vadász 
szóból származik, amelyet becéztek, 
így lett Jági. Az 1940-es évek végén két 
völgy záró gátat építettek a Jági-patakon 
azzal a céllal, hogy a keletkező tavacs-
kákban majd pisztrángot tenyésztenek. 
A terveket azonban keresztülhúzta egy 
bányafejlesztés. Az új föld alatti vágat-
rendszerek miatt a Jági-források vízho-
zama jelentősen csökkent, sőt gyakran 
el is apadt. Az évtizedek során kis lápos 
vidék alakult itt ki, melyből egy kis patak 
csordogált végig az út mentén a falu felé. 
1985-ben az alsó tó medrét újra kikotor-
ták, azóta szinte folyamatosan volt ben-
ne víz, bár a vízellátása bizonytalan, főleg 
a csapadékra épül.

Arra pedig nem igazán számíthattunk az 
elmúlt években: az Országos Meteoro-
lógiai Szolgálat adatai szerint a 2021-es 
és a 2022-es év száz év adatait összeha-
sonlítva is kiemelkedően száraz volt, az 
ország jelentős részén aszály alakult ki. A 
csapadékhiányt a nagyobb tavaink, a Ve-
lencei-tó, a Fertő tó, de még a Balaton is 
megsínylette, nem szólva egy olyan kicsi 
víztestről, mint a Jági-tó. A téli időszak-
ban szinte semennyi hó sem esett, pedig 
ennek olvadása jelentős vízutánpótlást 
biztosítana a tó számára. Ami kevés eső 
hullott, az is egyszerre zúdult le nagy 
mennyiségben. Az ilyen özönvízszerű 
esőket a talaj nem tudja jól továbbítani 
a mélyebb rétegek felé. Mindennek kö-
vetkeztében 2022-re nem maradt víz a 
Jági-tóban, kiszáradt. Ez előfordult már 

korábban is, például 2003-ban, de 
akkor sikerült újratöltődnie.

Pilisszentiván Község Önkormány-
zata és a Duna–Ipoly Nemzeti 
Park Igazgatóság novemberben 
kísérletet tett a Jági-tó megmen-
tésére. A tavat két oldalról szántó 
veszi körbe, melyet fűkeverékkel 
vetettek be. 2022 szeptemberé-
ben bőségesen esett az eső, a tó 
felé azonban nem tudott lefolyni, 
mivel valaki földkupacokat épített 
a víz útjába. Ezeket a földterület 
tulajdonosának engedélyévek 
eltávolították, és egy depóniát 
építettek, amely levezeti a vizet 
a tóba. A másik oldalról egy erdei 
út nyomvonala vezette el a csapa-
dékot a tavat megkerülve. Itt egy 
bukkanót alakítottak ki az egyik 
kanyarban úgy, hogy a lefolyó víz 
a tavat táplálhassa. Mivel védett 
természeti területen dolgoztak, 
ezért főleg a két kezük erejére szá-
míthattak, munkagépeket csak az 
úton használhattak.

A tó teljesen kiszáradt, a közepén 
egy zöldsziget alakult ki. Fűz és 
keserűfű nőtt ott, ezeket kézzel 
szedték ki a DINPI munkatársai és 
a hozzájuk csatlakozó önkéntesek. 
Emellett árkokat ástak, amelyek 
a vizet a mederbe vezetik. A föld-
munkák elvégzésére Pilisszentiván 
Község Önkormányzatának képvi-
selő-testülete biztosított forrást.

Sajnos csak kevés iszap maradt 
meg a meder alján, az oldala ho-
mokos. Emiatt egy hirtelen zápor 
csak rövid időre tudja feltölteni, 
a talaj  hamar elnyeli a vizet. A 
munkálatok során előkerült több 
törpe egér család, akiknek termé-
szetesen nem esett bántódásuk.

A Jági-tóban tehát egyelőre még 
nincs víz, a további sorsa a termé-
szeten és a csapadék mennyiségén 
múlik.

Szentiváni Újság
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A Jági-tó fénykorában, 2018-ban

2021-ben már jelentősen kevesebb víz volt a mederben

Önkéntesek dolgoznak a Jági-tó megmentésén
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Télen is aktívan
A hideg idő ellenére sem állt meg a fociélet a sportegyesület-
nél. A nagyok januártól alapozó edzésekkel készültek fel a sze-
zonra, a kisebbek jó időben kint, rossz időben a 4-es teremben 
edzettek. Mini ovisaink novembertől március végéig csak ben-
ti foglalkozásokon vesznek részt.

U9-es és U11-es korosztályainknak Téli Bozsik Tornákat szerve-
zett az MLSZ, a járványidőszak óta először, illetve edzőmecs-

cseken mérkőztek meg a vörösvári csapatokkal, ahol szép 
eredményeket értek el. U13-as és U16-os csapataink idén is 
részt vettek a kispályás Téli Kupa mérkőzésein, több-kevesebb 
sikerrel. U16-osaink Hidegkútra is ellátogattak az évente meg-
rendezésre kerülő Pokorny József Emléktornára, ahol neves 
csapatokkal mérkőztek meg, hajszállal maradtak csak le a 
döntőről, és végül a 4. helyen végeztek. Gratulálunk a kiváló 
teljesítményhez!

Március közepén indulnak a tavaszi Bozsik Fesztiválok, Tornák 
és az U13–U16-os bajnokságok is. Facebook-oldalunkon meg-
találhatóak lesznek az időpontok, a hazai mérkőzésekre sze-
retettel várjuk a szurkolókat. Sikeres, jó szereplést kívánunk 
minden csapatunknak, hajrá, Szentiván!

Steckl Rita 
Pilisszentiváni Sportegyesület

Iskolai beiratkozás
Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (cím: 2084 Pilisszentiván, Szabadság út 87.)
Szülői értekezlet leendő elsősök szüleinek: 2023. április 13., 17 óra
Beiratkozás dátuma: 2023. április 20., 8–18 óráig, április 21., 8–17 óráig

Óvodai beiratkozás
A nemzeti köznevelésről szóló 2011. CXC. törvény 8. § (2) 
értelmében a gyermek abban az évben, amelyben augusz-
tus 31-ig a harmadik életévét betölti, az óvodai nevelési év 
első napjától, vagyis szeptember 1-től kezdődően napi négy 
órát óvodai nevelésben köteles részt venni. Az óvodába 
a 2023/2024-es nevelési évre a 2020. augusztus 31-ig szüle-
tett gyermekek beíratása kötelező. Az óvoda felveheti azt 
a gyermeket is, aki a harmadik életévét a felvételétől szá-
mított fél éven belül betölti, feltéve, hogy minden, a tele-
pülésen lakóhellyel, ennek hiányában tartózkodási hellyel 
rendelkező hároméves és annál idősebb gyermek óvodai fel-
vételi kérelme a nevelési év során folyamatosan teljesíthető.

A szülő – tárgyév május 25. napjáig benyújtott – kérelme 
alapján, a gyermek jogos érdekét szem előtt tartva, annak 
az évnek az augusztus 31. napjáig, amelyben a gyermek a 
negyedik életévét betölti, a Kormányhivatal Pilisvörösvári 
Járási Hivatala adhat felmentést az óvodai foglalkozáson 
való részvétel alól, ha a gyermek családi körülményei, sajá-
tos helyzete indokolja.

Beíratás ideje: 2023. május 2. (kedd) 08.00–16.00
2023. május 3. (szerda) 08.00–16.00

Beíratás helye: Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Óvoda 
Pilisszentiván, Óvoda u. 5.

A beíratáshoz szükséges dokumentumok:
• a gyermek születési anyakönyvi kivonata, lakcímkártyája, taj-

kártyája,
• óvodai jelentkezési lap és mellékletei: felvételi kérelem, nyilat-

kozat életvitelszerű lakóhelyről, nyilatkozat nemzetiségi neve-
lésről,

• a szülők (gondviselők) személyi igazolványa, lakcímkártyája,
• sajátos nevelési igényű gyermek esetében szakértői vélemény,
• a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményről készült határo-

zat, amennyiben van.

A beiratkozáshoz szükséges nyomtatványok az óvoda honlapjá-
ról (nemzetisegiovoda-pilisszentivan.hu) a Letöltések menüpont 
alatt letölthetőek. (Felvételi kérelem, Nyilatkozat életvitelszerű 
lakóhelyről, Nyilatkozat nemzetiségi nevelésről)

A felvételi döntésről az óvodavezető 2023. május 31-ig írásban ér-
tesíti a szülőket.

Érdeklődni a 06/70 778 3511-es telefonszámon Keszléri Gyöngyvér 
intézményvezetőnél lehet.

Nagyböjti, húsvéti programok 
az egyházközségben
Április 2-án, virágvasárnap 9.00-kor a templom előtt barka-
szentelés lesz, majd rövid körmenet a templom körül. A szent-
misén a passió énekelve hangzik el a vegyeskórus előadásá-
ban.
Április 6-án, nagycsütörtökön 17.00-kor szentmise lesz az 
utolsó vacsora emlékére.
Április 7-én, nagypénteken (szigorú böjti nap!) 15.00-kor ke-
resztútjárás lesz a kálvárián (indulás 14.30-kor a templom elől). 
17.00-kor kezdődnek a nagypénteki szertartások a templom-
ban, a passió énekelve hangzik el a helyi énekkar előadásában. 
15.00 és 22.00 óra között nyitva van a kálváriakápolna.
Április 8-án, nagyszombaton a szentsír látogatására van al-
kalom 8.00 és 12.00 óra között a templomban. Ugyanekkor a 
kálváriakápolna is nyitva van. 18.00-kor kezdődik a húsvéti vi-
gília szertartása tűzszenteléssel a templom előtt. A szertartás 
körmenettel zárul.
Április 9-én, húsvétvasárnap 9.00-kor ünnepi szentmise lesz a 
templomban. A szentmise keretében ételmegáldás lesz.
Április 10-én, húsvéthétfőn az Emmausz-járás során 6.00-kor 
mondunk közös reggeli dicséretet a hegyen. 7.30-kor tábori 
gitáros szentmise lesz a szalonnasütőnél.

Régészeti emlékek az erdőben
Sok helyi lakos emlékezetében élénken élnek még azok a 
napok, amikor a Hárs-hegy területén 2012 és 2018 között ré-
gészeti feltárás zajlott. Ennek a szép időszaknak egyik koro-
nájaként az önkormányzat 2021 novemberében átadta a Pi-
lisszentiván története a római korban – régészeti kiállítás címet 
viselő kiállítóhelyet (2084 Pilisszentiván, József Attila u. 9.).

Az ásatások átmenetileg lezárultak ugyan, és a kiállítótér 
megnyílt, de tudjuk, még sok mindent rejt a mély. Logikus 
cél, hogy az önkormányzat lehetőségeinek kereteit figye-

lembe véve tisztázza a lelőhely kiterjedését. Ennek érdeké-
ben a téli hónapokban külső szakember bevonásával spe-
ciális, talajradaros felmérés készült. A felkért szakemberek 
összesen 1668 m2 területet mértek fel. Megtudtuk, hogy az 
eddig feltárt teleprésztől keleti-délkeleti irányban – az ed-
dig feltárt területhez képest – jóval nagyobb kiterjedésű az 
a terület, ahol elődeink kétezer évvel ezelőtt éltek. Kőből 
rakott falakra, épületmaradványokra bukkantunk, mindezt 
azonban még a föld rejti magában. 

A jövő, az ásatások folytatásának lehetősége egyelőre még 
nyitott kérdés. Felelősségünk és egyben lenyűgöző és iz-
galmas feladat, hogy a régmúlt nyomába eredjünk. Vörös-
marty Mihály szavait idézve: „A múltat tiszteld a jelenben, 
s tartsd a jövőnek.” 

Érdekességképpen megosztunk néhány fényképet a mos-
tani vizsgálatról. Ha lesz folytatás, értesítjük Önöket. És ne 
feledjék, a kiállítótérben elénk tárulnak a kelta és római kori 
kerámiaművesség emlékei, a római kori kőépítkezés jelleg-
zetességei, a császári korban használt pénzek, viseleti kie-
gészítők és szerszámok. A helyben megtekinthető néhány 
perces szerkeszett kisfilm az ásatáson készült drónfelvéte-
leket, fényképeket, térképrajzokat mutatja be.

Balasi Anikó kulturális referens
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Az Engert családok 
története
A sorozat folytatódik. Az olvasó „egy meg-
hívót tart a kezében, aminek segítségével egy 
mély kútba tekinthet, a víz tükrében pedig 
megpillanthatja saját arcát. Régi korok, máig 
rejtőző események, füstszagú tintával reccse-
nő papírra írt dokumentumok, szájról szájra 
járt történetek rajzolták a vonásokat.

Őseink élete, az őket érő járványok, háborúk, 
a lehetőségekre adott átgondolt vagy ösztö-
nös döntéseik szőtték a vásznat, aminek vé-

kony szeletét megismerhetjük. Időnként csak életük fonákját látjuk, és 
nem értjük a miérteket, de mindenképpen tisztul a kép. Ha elidőzünk a 
kút peremén, és csak nézzük a víz tükrét, lassan eloszlik a pára, és hoz-
zászokik szemünk a mélységhez, akkor megérthetjük az eddig rejtőző 
válaszokat.

Egyetérthetünk abban, hogy ha ismernénk a magunk és egymás valódi 
történetét, sokkal közelebb kerülnénk egymáshoz. Sok esetben pusz-
tán a félreértés, a tudatlanság emel falakat családok és generációk 
közé. Ezeket a gátakat könnyen lebonthatja egy-egy ismeret. Bízom 
abban, hogy jelen kiadvány bővelkedik ilyen információkban.

Biztatok minden olvasót, hogy folytassa a kutatást, hiszen az itt megis-
mert történetek nem teljesek. Mindez inkább mézesmadzag, érdeklő-
dést felkeltő munka. Jelen gyűjtemény egyik célja, hogy minél többen 
keressék gyökereiket, önmagukat és egymást.

Emellett arra is vállalkozik, hogy nyomot hagyjon, emléket állítson 
azoknak, akik előttünk járták ezt a földet.

Rohanó lett a világ, és sietősek lettek dolgaink, miközben elszaladunk 
egymás mellett. Ideje, hogy megálljunk, lehajoljunk, és szóra bírjuk a 
nyomokat, amiket még találunk…”

A fenti, ma is aktuális sorokat lassan 13 éve írtam bevezetőnek a Mar-
lok családok történetét bemutató könyvbe. Azóta nyolc, Pilisszenti-
vánra érkezett család könyve készült el.

Öt év kutatás után, az idei húsvétra az Engert családokat bemutató 
könyv kerül az érdeklődők kezébe. 110 oldalon keresztül és egy 1,7 m 
hosszú tekercsen ismerhetjük meg a család múltját, jelenét. Ebből 
származik az alábbi rövid, de életüket jól kifejező, több mint 120 éves 
történet.

„Akkoriban vasárnap hajnalban vágták a faluban a marhákat. Az asz-
szonyok már kora reggel mentek, hogy friss húst kapjanak. A Schuck 
hentes (a mai posta alatt) egy ilyen hely volt. Sorban álltak az asszo-
nyok, és ha látták, hogy az Engert (Hermann) Éva néni is a sorba áll, 
előresúgtak a hentesnek, hogy ne szolgálja ki. Őt pedig megkérték, 
hogy míg várakoznia kell, meséljen. S míg ő mesélt, sorra szolgálták 
ki a többieket. Egy idő után aztán Éva észrevette a turpisságot és 
így szólt: Ide figyeljetek! Engedjetek engem hazamenni, mert én a 
nyomorúságot bezártam otthon a ládába, és az már olyan nagyon 
dörömböl, hogy ki kell engednem!”

Köszönöm a munkában segítő családok tanácsait és a közreadáshoz 
szükséges beleegyezésüket.

marlok tamás

„Átröpülök hosszában 
hazámon” 
Robogó kiállításon keresztül járja be az 
országot hazánk költészetének egyik 
legkiemelkedőbb alakja, Petőfi Sándor. 
A Petőfi Irodalmi Múzeum vándorkiál-
lítását önkormányzati felkérésre Pilis-
szentivánra is várjuk tavasszal.

A szabadságharc költője születésének 
200. évfordulója alkalmából a Petőfi 
Irodalmi Múzeum szó szerint guruló 
múzeumot hozott létre. A buszban 
berendezett tárlat megtekintése kép-
zeletbeli utazás: a járműbe lépve 1845-
ben találjuk magunkat, beülhetünk 
Petőfi mellé, akinek a segítségével fel-
fedezhetjük azt a korszakot, amelyben 
élt és alkotott. A vándorkiállítás kro-
nologikus időrendben halad, mégsem 
életrajzi jellegű, inkább azokat a dönté-
si helyzeteket boncolgatja, amelyekkel 
a híres költőnek meg kellett küzdenie. 

A kiállítás egyéni látogatók, családok 
és csoportok számára is ingyenesen 
látogatható. A buszon a Petőfi Irodalmi 
Múzeum munkatársai fogadják az ér-
deklődőket, igény szerint korcsoportra 
szabott múzeumpedagógiai foglalko-
zásokat biztosítanak. 

A jármű 2023. augusztusáig járja az or-
szágot, érdemes ránézni a menetrend-
jére, hátha valaki éppen arra 
jár. Az aktuális menetrend a 
Petőfi Irodalmi Múzeum ol-
dalán megtekinthető: 

Ha meglesz a pontos szentiváni dátum, 
meghirdetjük az önkormányzati kultu-
rális Facebook-oldalon is:
facebook.com/pilisszentivan.hu

Balasi Anikó
kulturális referens  

Hagyományőrző főzőverseny

Alig egy hónap van hátra, ám már most hatalmas az érdeklő-
dés a Pilisszentiváni Nyugdíjas Egyesület által szervezett hagyo-
mányőrző főzőverseny és a német nemzetiségi önkormányzat 
programja, a májusfaállítás iránt. A rendezvény április 30-án lesz 
a Tájházban, de február végéig már tíz csapat jelentkezett.

„Ez az év egyik leghangulatosabb rendezvénye, nekem 
személy szerint az egyik kedvencem. Nincs igazi verseny, 
hiszen olyan jól főz mindenki, hogy lehetetlen lenne sorren-
det kialakítani. A fogások is változatosak. Tavaly mi tyúk-
húslevest főztünk 60 literes kondérban, házi cérnatésztával 
és eimochknyéillal. Mellette töltött káposzta rotyogott, 150 
kiló töltelékkel, 25 kiló savanyú káposztát, 2 kiló kolbászt 
és szalonnát raktunk bele. Egy fiatal lányokból álló csapat 
nudlit készített, ezeket az ételeket igazán nem lehet össze-
hasonlítani –  mondta el Ziegler Vera, a nyugdíjas-egyesület 
elnöke. – Az alapanyagokat mindenki maga szerzi be, kora 
reggeltől főzünk, hogy az ételek délre elkészüljenek, és 13 
órától kezdődnek a műsorok. Idén fellép a Spitzbuben, a 
Pilisszentiváni Német Nemzetiségi Tánccsoport és a Pilis-
vörösvári Német Nemzetiségi Táncegyüttes. Az iskolások 
és az óvodások májusfát díszítenek a Tájházban, amit a ze-
nekar kíséretével levisznek majd a főtérre. A májusfa állítá-
sát a német nemzetiségi önkormányzat szervezi 16 órától a 
főtéren. A mulatozás sötétedésig tart, tavaly este 8-9 óra 
körül mentünk csak haza. Szeretettel várunk mindenkit, és 
a főzőversenyre is lehet még jelentkezni!”

SZÚ

Megszülettek
Marlok Benett
2023. 01. 10.
Anya neve: Csizmadia 
Evelin
Apa neve: Marlok 
Zoltán

Víg Zsombor
2023. 01. 13.
Anya neve: Zrubka Zita
Apa neve: Víg Áron

Bárdi Rozália
2023. 02. 06.
Anya neve: Marlok 
Dorottya
Apa neve: Bárdi Bálint

Szalay-Katona Borka
2023. 02. 13.
Anya neve: Katona 
Andrea
Apa neve: Szalay Attila
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2023/március
A lapszámot március 8-án zártuk. 
A címlapon: A Jági-tó kiszáradt medre, 
fotó: Szima Roland

Terjesztés
Az újság kéthavonta jelenik meg és minden pilisszentiváni 
háztartásba eljut. Terjesztéssel kapcsolatos ügyintézés:
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Hirdetési lehetőség a Szentiváni Újságban
Hirdetésmegrendelés: 06 30 971 3161, szentivaniujsag@buzamezo.hu
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Hirdetési méret Szélesség x magasság Színes ár Fekete-fehér ár

1/1 (~A4 teljes oldal) 182 x 233 mm 40.000 Ft 24.000 Ft

1/2 (~A5 fekvő) 182 x 114 mm 20.000 Ft 12.000 Ft

1/4 (~A6 álló) 88,5 x 114 mm 10.000 Ft 6000 Ft

1/8 88,5 x 54,5 mm 5000 Ft 3000 Ft

1/16 42 x 54,5 mm 2500 Ft 1500 Ft
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ANGOL SZAKFORDÍTÁS
Lengyel Zoltán, ELTE szakfordítói képesítő 

bizonyítvánnyal, 23 éves szakmai 
tapasztalattal rendelkező 

pilisszentiváni angol-magyar, magyar-angol 
szakfordító vagyok.

Fordítást vállalok cégeknek 
és magánszemélyeknek is.

Szakterületek: oklevelek, bizonyítványok, 
jogi anyagok, környezetvédelem, biztosítás, 
informatika, logisztika, pénzügy, pályázatok, 

és számos egyéb terület, orvosi szakszövegek 
és szépirodalom kivételével.

2023. évi fordítási tarifa: 2,70 Ft / célnyelvi leütés
(a tarifa a munka mennyiségétől, jellegétől 

és határidejétől függően változhat).

Kapcsolat:
Cím: 2084 Pilisszentiván, Szüret u. 1.

Mobiltelefon: 0620-398-9876
E-mail: lenko1@t-online.hu

Meghívó könyvbemutatóraMeghívó könyvbemutatóra
2023. április 19-én, szerdán 18 órakor Gubcsi 2023. április 19-én, szerdán 18 órakor Gubcsi 

Judit A Nap és Hold gyermekei – Roma Judit A Nap és Hold gyermekei – Roma 
gyermekek örökbefogadása Magyarországon gyermekek örökbefogadása Magyarországon 

címmel előadást címmel előadást 
és könyvbemutatót tart a Pilisszentiváni Községi és könyvbemutatót tart a Pilisszentiváni Községi 

Könyvtárban, melyre hívjuk és várjuk az érdeklődőket. Könyvtárban, melyre hívjuk és várjuk az érdeklődőket. 
A belépés ingyenes.A belépés ingyenes.

A rendezvényen fotók készülnek, amit a résztvevők megjelenésükkel A rendezvényen fotók készülnek, amit a résztvevők megjelenésükkel 
tudomásul vesznek.tudomásul vesznek.



Mindennapok 
MAGAS FOKON

        careers.gentherm.com            +36 26 567 957            cv@gentherm.com            Gentherm Hungary

Felfűtenéd a karriered? Lépj velünk kapcsolatba itt:

Felfűtöttük a jeles napokat! 
Valentin napon az egymás 
iránti bizalmat ünnepeltük, 
ami nem csak a szerelemben, 
hanem nálunk is kiemelkedően 
fontos, farsangkor pedig 
lufifalllal és fánkokkal 
búcsúztattuk a telet.

Februárban tartottuk szakmai 
nemzetközi eseményünket, 
az Engineers Weeket, amely 
keretein belül a Gentherm 
mérnökeinek munkáját 
köszönjük meg és ünnepeljük 
szakmai sikereiket.

Mint minden évben, idén 
is meglepetés nőnapi 
köszöntéssel készültünk 
kolléganőinknek, hiszen 
velük igazán magas fokúak 
a mindennapok.

Az előadások mellett tesztlaborunk és mintakészítésünk új 
technológiáival is megismerkedhettek a résztvevők. 
Az innovációt pedig a BME Formula Racing Team 
támogatóiként egy valódi versenyautóval csavartuk fel!
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